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Vážení starostové, zástupci místních samospráv, 

Královéhradecký kraj v minulých týdnech intenzivně jednal se státem i ostatními regiony o zajištění 

drážní dopravy na svém území. Všichni zajisté sledujete úsporná opatření, která státní rozpočet 

zavádí a omezování výdajů v jednotlivých resortech v souvislosti s dopady postupující ekonomické 

krize. Krácení výdajů se bohužel nevyhnulo ani odvětví dopravy. Zatímco v letošním roce stát 

krajům poskytl na zajištění drážní dopravy celkem 3,2 miliardy korun, v příštím roce se rozhodl dát 

pouze 2,65 miliardy. 

Pro všechny kraje, a tedy i pro Královéhradecký, z toho plynou nutná omezení. Krajský rozpočet si 

nemůže dovolit navýšit už tak vysoké výdaje na zajištění dopravní obslužnosti. Jen dotace Českým 

drahám na uhrazení ztrátových spojů bude kraj v příštím roce stát o 24 milionů korun více než 

v letošním roce. V této situaci, kdy stát omezuje své dotace, tak kraj musí nutně sáhnout k redukci 

některých málo využívaných spojů. 

Původní požadavek státu byl, aby Královéhradecký kraj buď přidal na ztrátové drážní spoje desítky 

milionů korun navíc, nebo aby zrušil 40 procent vlakových spojů v regionu. Takovýto požadavek 

byl samozřejmě nepřijatelný. Po složitých jednáních se nakonec podařilo dosáhnout kompromisu, 

získat od státu finance navíc, zafixovat tuto dotaci na příštích deset let a zredukovat krajské vlakové 

spoje o pouhých 9,5 procenta. 

Vážení starostové, mohu Vás ujistit, že kraj nebude rušit žádnou trať ani klíčový spoj. Vypustí 

pouze ty vlakové spoje, které byly velmi málo využívané. Jde především o vlaky, které jezdily o 

víkendu či v dopoledních a večerních hodinách. Prakticky za každý z těchto zrušených spojů bude 

 
 
  



 
zajištěno alternativní spojení v pracovní dny do 60 minut a o víkendech do 120 minut – ať už 

vlakovým či autobusovým. 

Vzhledem ke komplikovaným jednáním, která až donedávna probíhala, jsme Vás o této skutečnosti 

nemohli informovat dříve. K většině připravovaných změn by mělo dojít s platností od 13. 12. 

2009. 

Zasíláme Vám seznam spojů, které doznají nějakých změn proti prvnímu návrhu zveřejněném na 

našich webových stránkách www.oredo.cz dne 24. 6. 2009. V nejbližší době bude zveřejněn 

konečný návrh jízdních řádů 2009/2010, jakmile obdržíme konečnou verzi od technického 

zpracovatele SŽDC s. o. Případné další změny lze zapracovat až k termínu změn jízdních řádů 7. 3. 

2010. 

Vážení zástupci místních samospráv, rád bych Vás ujistil o tom, že Královéhradecký kraj dělá vše, 

co je v jeho silách, aby dopravní obslužnost v regionu vylepšil a zefektivnil tak, aby co nejlépe 

sloužila všem jeho obyvatelům. 
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Ing. Vladimír Záleský 
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